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Spørgsmål nr. 25 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg: 

 

” Vil ministeren oplyse, om de 13,3 mio. kr. årligt i 2021-2023, 

som regeringen med FFL21 har lagt op til at afsætte til domsto-

lene, forventes udmøntet, så der reelt ansættes flere dommer-

fuldmægtige og dommere i hhv. by- og landsretterne?” 

 

Svar: 

 

Justitsministeriet har til brug for besvarelsen af spørgsmålet indhentet en 

udtalelse fra Domstolsstyrelsen, der har oplyst følgende: 

 

”I 2021 anvendes en del af ekstrabevillingen på 13,3 mio. kr. til 

at dække den del af udgifterne forbundet med de fire stillinger 

ved byretterne som konstitueret bunkebekæmpelsesdommer og 

de seks stillinger ved landsretterne, der falder i 2021. Den reste-

rende del af midlerne er blevet fordelt efter ophobningen af 

domsmandssager og tilståelsessager samt det aktuelle antal 

modtagne straffesager ved de enkelte byretter og vil dermed 

kunne anvendes til at rekruttere dommerfuldmægtige.  

 

I sidste ende må midlerne dog forventes anvendt på den vis, som 

de enkelte retter vurderer, giver den største effekt. Der kan såle-

des være retter, hvor det for eksempel vil være mere hensigts-

mæssigt at gøre brug af tilkaldedommere eller såkaldt plus-tid 

til en del af juristgruppen. Den konkrete anvendelse af midlerne 

skal i øvrigt ses i sammenhæng med, at retterne samtidig er un-

derlagt et årligt effektiviseringskrav på ca. 1,2 pct.  

 

Det er endnu ikke besluttet, hvordan midlerne anvendes mest 

hensigtsmæssigt i 2022 og 2023.  

 

Der henvises i øvrigt til Domstolsstyrelsens bidrag vedrørende 

spørgsmål 23.” 
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